
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 10. december 2024

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 225
I Kvistgård i Nordsjælland er der en virksomhed ved navn Accoat, som undersøges for 
PFAS-forurening i det omkringliggende område til stor bekymring for naboerne til virksom-
hederne. Ministeren skriver i sit svar på MOF alm. del – spørgsmål nr. 1048 til Marianne 
Bigum (SF), den 12. september 2024, at det vil være oplagt at se på PFAS forurening i 
luft og behovet for evt. grænseværdier vil være oplagt at se på sammen med partierne 
ved opfølgning på det nationale PFAS-handlingsplan, hvis myndighederne vurderer, at 
der er behov for det, men PFAS-handlingsplanen skal først evalueres i 2027.
– Synes ministeren, at det er rimeligt overfor borgerne, at godkendelsesmyndigheden 

ikke kan føre tilsyn med PFAS-udledningerne fra skorsten før efter 2027?
– Kan ministeren ikke se, at det er hensigtsmæssigt, at der kommer nogle nationale 

grænseværdier så hurtigt som muligt?
– Hvornår har ministeren tænkt sig at begynde arbejdet med at lave nationale grænse-

værdier for PFAS i luften, og hvornår forventer ministeren, at dette arbejde vil være 
færdigt?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Birgitte Bergman 
(KF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Birgitte.Bergman@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Hans Kristian Skibby
formand
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